

CV Heiner Herkenhoff

Heiner Herkenhoff ist Hauptgeschäftsführer und Mitglied des Vorstandes des Bundesverbandes deutscher Banken.

Er ist – neben weiteren Mandaten – Mitglied des Executive Committees der Europäischen Bankenvereinigung (EBF), Mitglied des Fachbeirates der Bundesanstalt für Finanzdienstleistungsaufsicht (BaFin), Mitglied im Beirat des Instituts der deutschen Wirtschaft Köln (IW) sowie Mitglied im Hauptausschuss der International Chamber of Commerce (ICC).

Heiner Herkenhoff war zu Beginn seiner Karriere in verschiedenen Positionen in der Politik tätig, unter anderem von 1995 bis 1998 als Büroleiter des damaligen CDU-Parteivorsitzenden, Bundeskanzler Dr. Helmut Kohl. Nach einer Zwischenstation als Leiter des Zentralbereichs Communications & Marketing bei KPMG Deutschland wurde er 2000 Mitglied der Geschäftsführung des Bundesverbandes deutscher Banken und leitete den Geschäftsbereich Presse und Kommunikation. Ab 2009 war er Beauftragter des Vorstands und Bereichsleiter Public Affairs der Commerzbank AG.

Er studierte Politikwissenschaften, Geschichte und Philosophie an der Westfälischen Wilhelms-Universität Münster und der Rheinischen-Friedrich-Wilhelms-Universität Bonn.

Heiner Herkenhoff is the CEO and Member of the Board of Directors of the Association of German Banks.

Alongside a number of other activities, he is also a member of the Executive Committee of the European Banking Federation (EBF), a member of the Advisory Board of the Federal Financial Supervisory Authority (BaFin), a member of the Advisory Board of the German Economic Institute (IW) and a member of the Main Committee of the International Chamber of Commerce (ICC Germany).

At the beginning of his career, Heiner Herkenhoff had a variety of different political roles, including Chief of Office for the then CDU Party Chairman, Federal Chancellor Dr Helmut Kohl, from 1995 to 1998. After a brief period as Head of Communication and Marketing at KPMG Germany, he became a member of the Management Board of the Association of German Banks and Head of Press and Communication in 2000. From 2009, he was an appointee to the Board of Managing Directors and Head of Public Affairs at Commerzbank AG.

He studied politics, history and philosophy at the University of Münster and the Rhenish Friedrich Wilhelm University of Bonn.